
Oświadczenie złożone 

przez senatora Władysława Komarnickiego 

na 31. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 grudnia 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

Nowelizacja ustawy o działalności leczniczej (DzU 2016 r., poz. 960), obowiązująca od 15 lipca br., 

umożliwiła kupowanie świadczeń medycznych przez samorządy. Jednak z uzyskanych przeze mnie 

informacji wynika, że spośród 11 urzędów marszałkowskich ani jeden nie zaczął kupować świadczeń.  

Co więcej, żaden nie ma tego w planach na przyszły rok ani nawet na 2018 r. 

Lokalni włodarze tłumaczą, że nie dostali dodatkowych środków na nowe zadanie. Poza tym większość  

z nich zamknęła już budżety na przyszły rok. Ze wstępnych analiz wynika, że nie ma możliwości 

finansowania świadczeń zdrowotnych z kasy województwa, ponieważ będzie to skutkować wzrostem 

zadłużenia oraz koniecznością ograniczenia wydatków bieżących w innych obszarach, np. kultury, 

przewozów kolejowych, utrzymania dróg. 

Zdaniem samorządów zarządzanie nowym zadaniem wymagałoby zatrudnienia dodatkowych 

wykwalifikowanych kadr. Samorządy uważają też, że zmiany są niezgodne z konstytucją, m.in. dlatego,  

że rząd daje im nowe zadanie do wykonania, ale nie przekazuje na nie środków. Ponadto są sprzeczne  

z zapisem, że dostęp do publicznej służby zdrowia odbywa się na równych zasadach. 

W związku z tym bardzo proszę o informację, jak ministerstwo zamierza rozwiązać wskazany problem. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 

 
 


